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Referat Holme Højbjerg Skåde fællesråd

D24. oktober 2024

Tilstede:Allan , Søren, Metin, Bodil, Niels

Deltager via teams: Jette, Hans,

Afbud: ingen

Dagsorden

1.
 Godkendelse af dagsorden – godkendt med tilføjelser om deltagelse i møde om 

klimatilpasningsplan mandag – hvem deltaget? 
 

2. Godkendelse af referat fra sidste FU-møde – godkendt med 
 Fremover skal der svares en uge efter referatet udsendt.
  Her efter udgår dette punkt på fremtidige dagsordner

3. De seneste resultater vores Fællesråd har bidraget til (kort)
 Vi skal have fokus på, hvordan der kan sættes større- eller bredere flow, så rådets 

formue ikke bare øges – men kommer vores medlemmer til gode
 Der bør laves et forløb som sidste år, hvor vi giver mulighed for, at søges tilskud til 

formål i området
 Der er reserveret midler til cykelstativer ved Lyseng
 L.A Ringsvej  ( hindret en ensretning, der vil være til gene for flere end til gavn for 

mange) – 
 hvordan sikres en forankring i rådet på sager det skal handles på akut?

hvem er den ansvarshavende på åbne og lukkede og sager ? (håndtering?)
hastigheden på sagerne synes steget og mængden er ligeledes øget (proceshastighed 
og byrde)

4. Bruge tid på en forventningsafstemning for det fremadrettede – afstemt og tilpasset 
ressourcerne.

 Der er noget under opsejling fra kommunale side, om, at stille ”sekretær” rollen til 
rådighed – hvordan ser vi det?

 Hvad er det for en hjælp vi får fra kommunen og hvad er det den enkelte tager sig af 
og hvad skal vi ind og drøfte fælles 

 Udspillet arbejdsgruppen for fællesrådene kom med 
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– er forkastet og der kommer et nyt oplæg fra kommunalside, efter de sidste møder 
der holdes for fællesrådsformændene 

 Hvordan håndteres ”hverdagen” ind til løsningen kommer?
Kommer mailen til at virke? 
Er Fb en optimal løsning? 

 Hvordan skabes en balance mellem at virke (mulighederne er uanede) i området og 
støtte op om de initiativer der er 
– også kommunikationen/arbejdet mellem rådet og kommunen.
Kan man lave arbejdsgrupper som er båret af frivillige kræfter?
Der er allerede noget i gang – hvordan understøtter vi det, så vi ikke får for mange 
opgaver?
Hvilke forventninger har vores medlemmer til fællesrådet?
Metin  - Sender noget ud om oplæg

5. Overvejer en fordeling af opgaver, så alle i bestyrelsen har et arbejds-/ansvarsområde.
 Se under bilag

6. Får et overblik over de kendte opgaver i efteråret – se Jettes mail
 Emnet er drøftet og debatteret

7. Kommunen og Fællesrådene – hvor står vi nu?

 Ønske om at drøftelserne fra fælles møder deles med vores lokale fællesråd for at 
sikre en demokratisk information – hvordan?

 Det bør være kommunen der sikre et fælles informationsniveau 
  – for på den måde, at sikre en ensartethed i hvad der må, bør og kan refereres ….  

Og derved ligeledes den korrekte procesgang 
 Dette vil gøre det enklere at sikre fællesrådene orienteres ensartet fra fællesrådenes 

samarbejdsudvalg 

8. Aktuelle sager

a. Havnen, - er gået i midlertidig hi – vi følger da der er kommet en ny aktør nemlig msc  

-mærsk   har lagt sag an mod kommunen

b. Tangkrogen og ReWater, - helhedsplan, lokalplan, der er ikke lagt en færdig 

      - marselistunnellen  projekteres pt ved at skulle laves i 2 etaper (højre og venstre side) – der er 
stillet spørgsmåltegn ved den løsning der ligger nu  - vi afventer

c. Kongelunden, 

 Søren har haft et møde med den nye direktør for området 
 Hans og Søren tager en snak om  hvordan det videre forløb håndteres

d. Højbjerg Centrum (Højbjerg Torv), - ( x133) der er ikke iværksat en lokalplansproces endnu 
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 Er der brug for rema1000? – Rambøll og Rema mener der er behov formentligt 
demografisk set 

 Er det rigtigt at der fjernes 2 villaer?
e. Saralyst Allé, - vi har ikke hørt noget endnu 

f. Rundhøj Torv, der er ikke kommet noget nyt andet end det der er fremsendt

 Annie har rettet henvendelse på egen afdelings vegne 
g. Ny Natur.

 Jordbrugets uddannelsescenter har lavet et oplæg om naturplaner for 300 hektar ny natur 
 Borgermøde om emnet d 18. nov – kl 18.30 – 21.30 i Beder, Bodil ,jette og Hans deltager
 Forslag om at bruge nogle af kommunens 12 borgerinddragere til opgaven 

9. Nye sager

a. Vinterherberg på ved Holme Nygaard. 

 Jette deltog og der er kommet et referat

Der var informationsmøde, som Jette deltog i og der er fremsendt et referat herfra.

10. Kommende møder

Vi skal have fundet datoer for 2025

Sidste torsdag hver anden måned 

Jan –  d 20. februar.-  maj  - april – juni  

Rep marts d 27. Kl 19 

Skal vi have flere møder i 2024?

Nej medmindre noget akut opstår

11. Eventuelt

 fælles mail – Allan orientere om at han ikke kan gøre noget før han har koderne mm 
                         Søren har det muligvis, men fremsender det relevante til bestyrelsen 

 på sidste møde blev der truffet en beslutning om at der skal laves en fælles mail – 
forvaltningerne sender kun til en mail adr. – det kan dog fikses ved at lave en 
permanent videresendelse af disse mails til en fælles mail – og der arbejdes på en 
permanent løsning

 forslag om at flytte møderne til Holme Byvej 14   - det er besluttes hermed
 der er kommet en henvendelse fra Netto ved skådecentret om udvidelse, da de har 

købt benzintanken 
der kommer materiale senere 

 der skal være mere disciplin om at indsende til dagsordenen 
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Bilag

5. Overvejer en fordeling af opgaver, så alle i bestyrelsen har et arbejds-/ansvarsområde.

Titler

Formand: Søren

Næstformand: Hans, 

Kasserer: Niels, 

Sekretær: Annie 

Øvrige: Metin, Jette, Bodil, Allan.

Hjemmeside

Ansvarlig: Niels

Editor: Niels, Metin

Facebook

Ansvarlig: Bodil

Editor: Niels, Metin, Søren

IT-systemer

Ansvarlig: Niels og ad hoc

Sager

Se punkt 8 vedrørende opgaver omkring sager.

7. Kommunen og Fællesrådene – hvor står vi nu?

Processen er flyttet til sekretariatschefen og teknisk udvalg har d.4.09 møde med udkast der bl.a 
afklarer 

grundlaget for kommunens fællesudvalg. Der er indkaldt til netværksmøde uden forvaltning d.17.09 
hvor 

de fire formænd der er i arbejdsgruppen, har inviteret til drøftelser af rammen for fælles 
samarbejdsaftale. En deltager ud over formanden fra hvert fællesråd og Søren vil gerne have Niels 
med. Hvis Niels ikke 

kan evt Annie.

Søren deltager i et møde med formændene for fællesrådene i syd sammen med Stabschefen d 29. 
oktober


